
Vanhusneuvoston kokous 29.5.2023  

  

 Aika: maanantai 29.5.2023 klo 13 – 14.30 

 Paikka: Kulttuuri- ja kirjastotalo Virta, ryhmätyötila Eepe (3. krs.)    

Läsnä:  Hans Lönnqvist, pj.  
Matti Honkaniemi, jäsen  
Ilkka Kotiranta, jäsen  
Mervi Veijola, jäsen  
Eero KH Lämsä, jäsen  
Anneli Toikka, jäsen  
Pirkko Peura, jäsen  
Tarja Pukuri, jäsen  
Kaarina Kuisma, vpj.  
Marjatta Rautalin, jäsen (klo 13.25-) 
Rauno Mörö, jäsen  
Heidi Juvonen, varajäsen 
Jarna Hara, sihteeri  

  

PÖYTÄKIRJA 

  

1. KOKOUKSEN AVAUS  

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 13.00. 

 

2. EDELLISEN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJA  

Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja.  

 

3. VANHUSTENVIIKON IDEOINTI 

Siirrettiin käsittely seuraavaan kertaan. 

 

4. VANHUSNEUVOSTON EDUSTAJAT UUDESSA NEUVOSTOSSA 

Uusi kausi on alkamassa 1.6.2023. Järjestöt ovat ehdottaneet edustajiaan. 

Kaupunginhallitus nimeää uuden neuvoston kokouksessaan 12.6.2023. 

Puheenjohtajuus tulee Nokian Eläkeläiset ry:lle. Hans Lönnqvist toimii kuitenkin 

puheenjohtajana kesän ajan seuraavaan kokoukseen saakka. 

Myös sihteeri on vaihtumassa työpaikan vaihdoksen vuoksi. Toistaiseksi sihteerin tehtäviä 

hoitaa hyvinvointikoordinaattori Riikka Piitulainen. 



5. VANHUSNEUVOSTON PÄIVITETYT TOIMINTASÄÄNNÖT 

Vanhusneuvoston toimintasäännöt ovat vuodelta 2014. Muokatut toimintasäännöt on 

lähetetty kaupunginhallituksen vahvistettaviksi. 

 

6. ALOITE HYVINVOINTIALUEEN VANHUSNEUVOSTOLLE OMAISHOIDONTUESTA 

Kaarina Kuisma on esittänyt, että hyvinvointialueen vanhusneuvostolle tehtäisiin aloite 

omaishoidontukiasioista, erityisesti siitä, että miksi hakemuksia on hylätty niin paljon 

Nokialla. 

Keskusteltiin asiasta. Pirha on tehnyt kaikille kunnille yhteiset myöntämiskriteerit ja 

palkkiot. Ilmari Nurminen on tehnyt omaishoidontuesta aloitteen, joka on käsittelyssä 

parhaillaan. On tehty myös ponsiesitys uudistusten seuraamisesta. 

Koska aloitteita on tehty, vanhusneuvosto ei tee tässä vaiheessa omaa aloitetta, mutta 

päätti seurata säännöllisesti tilastoja sekä hylättyjen ja myönnettyjen omaishoidontukien 

määrää. 

 

7. MUUT ASIAT  

a. Tapahtumatuottamisen seminaari 11.5. – ei ollut osallistujia vanhusneuvostosta. 

b. Pirkanmaan hyvinvointialueen vanhusneuvoston yhteistyötapaaminen tiistaina 16.5.  

Käytiin tapahtumaan osallistuneiden (Hans Lönnqvist, Pirkko Peura, Ilkka Kotiranta 

ja Mervi Veijola) johdolla tilaisuuden materiaalia läpi. Syksyllä on asian tiimoilta 

seuraava tapaaminen. 

c. Hyvinvointialueen vanhusneuvoston kuulumiset 

Kuultiin 9.5.2023 pidetystä kokouksesta keskeiset asiat, joita olivat mm. 

kokouskäytännöt ja asioista tiedottaminen kuntalaisille. 

d. Kotoisan ehtoo -ikäihmisten hyvinvointikertomuksen päivittäminen  

Asia on tällä hetkellä valmistelussa. Kotoisa ehtoo on ikäihmisten 
hyvinvointikertomus ja sen laatimiselle on lakisääteiset perusteet. Haaste on, että 
aiempi Kotoisa ehtoo sisälsi pääasiassa sote-toimijoiden toimenpiteitä, jotka eivät 
enää ole kunnan tehtäviä.  Kunnat yrittävät yhdessä miettiä järkevää tapaa 
toteuttaa suunnitelma esim. voisiko hyvinvointiohjelma korvata sen. 
Hyvinvointiohjelmassa on määritetty toimenpiteitä, jotka edistävät myös 
ikäihmisten hyvinvointia. Kaupungin palveluissa on hyvin vähän asioita, jotka 
kohdistetaan vain ikäihmisille. Sen sijaan on enemmän kaikkia kuntalaisia koskevia 
toimenpiteitä, joista myös ikäihmiset hyötyvät (esim. esteettömyys, katuverkon 
ylläpito, palveluverkon kattavuus ja palveluiden saavutettavuus, vapaa-ajan 
harrastaminen ja liikkuminen, kulttuurihyvinvointi ym.)  



e.  Vanhusneuvoston esitteen päivittäminen on ajankohtaista syksyllä. Lisäksi 
päätettiin, että syksyllä otetaan yhteyttä Nokian Uutisten toimitukseen ja pyydetään 
juttu vanhusneuvostosta. 

f. Päätettiin syksyllä tehdä aloite vanhusneuvoston edustajan pääsemiseksi mukaan 
hyvinvointi- ja vapaa-aikajaoston kokouksiin. 

g. Hinttalan kesäjuhlat 

Nokian eläkeläiset ry. järjestämisvastuussa 

• ohjelmaa tulossa eläkeläisjärjestöiltä 

• hyvinvointi- ja vapaa-aikajohtaja Asta Engström esittelee uutta 

kulttuuriohjelmaa 

 

h. Kerholan inva-parkkipaikkoja ei voi tällä hetkellä käyttää, mutta tarve olisi ainakin 

kahdelle paikalle. Sihteeri selvittelee asiaa. 

 

8. SEURAAVA KOKOUS  

Seuraava kokous pidetään maanantaina 7.8.2023 klo 13.00 

 

9. KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN  

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14.30. 

 

 


